
Wijchen is financieel gezond, heeft de financiële zaken op orde en maakt de reserves nog groter. 
GroenLinks is hierover tevreden maar niet trots. We snappen de financiële voorzichtigheid met het 
oog op wat het Rijk bekokstooft, maar dit moet niet ten koste gaan van ons groen, onze leefbaarheid
en onze inwoners. De rijen bij de voedselbank zijn dit jaar nog langer geworden, de woningnood en
de wachttijden voor sociale huur onverminderd lang, het aanbod voor sociale koopwoningen is 
onverminderd laag en de prijzen zijn hoog, arbeidsmigranten wonen met teveel in een te kleine 
ruimte en betalen er dikwijls veel te veel voor. Er zijn werk- en actiegroepen actief die aandacht 
vragen voor een nieuwe buurtsuper, de ernstige aantasting van hun leefomgeving en omliggende 
natuur. Inwoners voelen zich vaak niet voldoende betrokken bij de bestemmingsplanwijzigingen in 
hun omgeving en wanneer we hen als raad voorhouden dat we niet weten of er een MacDonalds 
komt, krijgen ze vervolgens enkele maanden later niet alleen een Mac maar ook een KFC. Wij 
willen het College én onze Raad vragen om de bewoners niet uit het oog te verliezen. Ook bij 
ontwikkelingen die hen niet gunstig zijn, is het goed om altijd de dialoog eerlijk en open te houden.
Ook al hebben we deze week, behalve een ongekende storm, een wat normalere Nederlandse zomer,
na de zeer droge en extreem warme maanden die we hebben gehad, is het voor de meeste mensen 
wel duidelijk dat de klimaatnoodtoestand tot snel ingrijpen noopt. We zijn dan ook trots op onze 
gemeente die hieraan zijn steentje bijdraagt met een aantal windmolens bij onze gemeentegrenzen 
en de vele zonnepanelen die we op de daken liggen. Natuurlijk kan dat altijd meer, en GroenLinks 
zou GroenLinks niet zijn als we niet bij elk nieuwbouwplan en elk verbouwingsplan blijven kijken 
hoe het nóg beter kan.   Zo hopen we dat bij de aanstaande verduurzaming van ’t Mozaïek er nog 
ruimte op de daken over blijkt te zijn voor meer duurzame energieopwekking. Ook zullen we de 
ontwikkelingen rondom Wijchen West hier kritisch op volgen. Hopelijk wordt dit een duurzame, 
hittestressbestendige wijk waarbij in de bouw volop wordt ingezet op het gebruik van gerecyclede 
en natuurvriendelijke bouwmaterialen.

Veel van de klimaatproblemen kunnen we niet binnen onze gemeentegrenzen oplossen, maar met de
gevolgen van de klimaatproblemen zullen we wel lokaal moeten omgaan. Zo is wethouder Bea 
Schouten namens het College druk bezig met de klimaatadaptatie. We hopen dat Bea dit jaar onze 
Nederlandse Kampioen Tegelwippen wordt.

De klimaatverandering bedreigt ook de leefbaarheid van ons Wijchen. We moeten Wijchen groen 
en aantrekkelijk houden en klimaatadaptief maken, zoals we in het Strategisch Kompas hebben 
afgesproken. Eén van de punten die daarin genoemd worden, is het creëren van hubs, van 
opslagpunten, zodat ondernemers een e-vervoerdienst van en naar bedrijven kunnen vormgeven. 
De tijd is rijp om hier snel een onderzoek naar te doen en een voorstel voor te maken, en dan 
hebben we het specifiek over het centrum van Wijchen waar fietsers en terraszitters op dit moment 
nog het centrum moeten delen met de vele ronkende bevoorradingsvrachtwagens. We roepen het 
College op om met het centrummanagement werk te maken van een duurzame vergroening van ons 
centrum, zodat het er mooi, groen en goed vertoeven blijft.

Verder wil ik namens GL ons ongenoegen uiten over het niet tijdig beantwoorden door het college 
van onze schriftelijke vragen over de stand van de toeristische ambities zoals verwoord in de 
toeristische visie 2020-2030. We hebben de schriftelijke vragen op 12 mei ingediend en nu acht 
weken later, dus ver over het maximale beantwoordingstermijn, zijn er nog steeds geen antwoorden
maar ook geen uitleg van het college zelf over het waarom. GroenLinks wil graag uitleg. De 



antwoorden op de schriftelijke vragen wilden we gebruiken om ons pleidooi hierover te 
onderbouwen. We verwachten namelijk een relatie tussen de daarin geschetste groei van 20 % van 
het aantal toeristische overnachtingen in 2030 met het forse aantal voorliggende toeristische 
initiatieven en evenementen met overnachtingsmogelijkheden en hoe dit in balans wordt gehouden 
met de lasten voor de omwonenden en de natuur. Gelukkig biedt GroenLinks hierbij nu hulp. In het 
coalitieakkoord 2022 staat dat ‘Wijchen een toeristische trekpleister is met gevarieerde natuur met 
ruimte voor mens en dier, die we willen behouden.’ Mee eens, maar dit staat op gespannen voet met
de groei van meer evenementen en recreatie activiteiten. De geplande verhogingen van de 
toeristenbelasting biedt een uitgelezen kans om de toeristenbelasting te koppelen aan onze natuur 
en landschap. De toeristen brengen immers naast baten ook lasten met zich mee zoals druk op de 
natuurgebieden waar de recreatie en de evenementen plaats vinden. Om de leefbaarheid, de 
natuur, biodiversiteit en het cultuurlandschap te behouden en te verduurzamen is een 
natuurvriendelijkere balans tussen de natuur en het cultuurlandschap met recreatie, evenementen 
en toerisme nodig. Om die reden gaan we overmorgen ook Fietsen voor de Vennen. We hopen dat u
allemaal met ons meefietst!

GroenLinks Wijchen is er trots op dat de gemeente Wijchen een gastvrije gemeente is. Niet alleen 
voor de inwoners en voor bezoekers, maar ook voor mensen die vanwege oorlog, vervolging of een 
ramp een veilige plek zoeken of hier als arbeidsmigranten werken. Een tijdelijke of een blijvende 
plek. Geen enkele vluchteling wil vluchten, ontheemd zijn en ver van zijn of haar familie wonen, 
maar doet dat omdat het niet anders kan. Naast de huidige opvang van Oekraïners zijn er ook 
statushouders die al in de gemeente Wijchen wonen. Bij het wegwijs maken van deze statushouders 
en ook bij de juridische en maatschappelijk begeleiding van deze mensen speelt Vluchtelingenwerk 
een belangrijke rol. Vluchtelingenwerk vervult deze taken tot volle tevredenheid van de gemeente 
Wijchen en heeft de benodigde expertise die wij als gemeente niet hebben. Vluchtelingenwerk krijgt
voor die individuele begeleiding subsidie, maar dat geldt niet voor de wekelijkse gespreksgroepjes 
in het succesvolle Taalcafé. Om mee te kunnen doen, is het spreken van de Nederlandse taal van 
essentieel belang. Daarbij gaat het niet alleen om het leren van de Nederlands taal aan een 
opleiding, maar vooral om het kunnen en durven spreken van de Nederlandse taal, zodat je je kunt 
redden in de Nederlandse samenleving; werk kan zoeken; een beroepsopleiding kan volgen; kunt 
integreren en erbij hoort. Dat steuntje in de rug biedt het Taalcafé al jaren zonder daarvoor 
financiële ondersteuning te ontvangen. Ondanks de grote inzet van vrijwilligers is de financiële 
continuïteit van het Taalcafé in het geding. Aan de uitvoering en de organisatie van het Taalcafé 
zijn namelijk kosten verbonden. Laten we er als gemeente voor zorgen dat we al deze mensen die 
deelnemen aan het Taalcafé, maar ook al die mensen die zich inzetten voor het voortbestaan niet in 
de kou komen laten staan.

Zoals gezegd, we zijn tevreden maar niet trots. Wijchen staat er financieel goed voor maar we 
moeten onze inwoners niet vergeten. De mensen die willen genieten van onze natuur, van schone 
lucht en die de taal willen leren. En we moeten dit samen doen, met elkaar. Met onze moties hopen 
we hieraan bij te dragen. Helpt u ons mee om echt trots te worden op onze gemeente?

Henry Tiemessen


